
BASINDA SAĞLIK – TEMMUZ - AĞUSTOS BÜLTENİ 
 
Herkese merhaba, Temmuz ve Ağustos aylarının basın köselerinden seçmeleri içeren bu Basında Halk 
Sağlığı Köşesini ağırlıklı olarak iş sağlığı ve güvenliği haberlerine ayırdım. Bu konuya fazla önem 
verdiğim düşünülebilir. Ancak, ülkemizde yaşayan herkesi bir şekilde ilgilendiren konulardan birisidir, 
İş sağlığı ve güvenliği. O kadar ki son yıllarda siyasi irade mevzuat yenileme, YÖK ve üniversiteler, 
içinde iş sağlığı ve güvenliği programları açma, doktorlar ile mühendisler ise iş yeri hekimliği ile iş 
güvenliği uzmanlığı kapma yarışmasındadır. Ancak bu durum ne yazık ki ülkemizdeki iş cinayetlerine 
çözüm bulamamaktadır. İş kazaları basına yansımaya devam ettiği sürece, Basında Halk Sağlığı 
köşesine taşınacaktır. 
Bu ay basın köşesine taşıdığım bir diğer konu trafik kazaları. Özellikle uzun bayram tatillerinde 
yaşanan kazaların bilançosu çok ağır olmaktadır. Geçtiğimiz ramazan bayramında da onlarca insan 
hayatını yollarda kaybetti. Arşive de taşıdığımız bu konun öneminin halen devam ettiğini 
düşünüyorum. 
Bu ay Birgün Gazetesinden Osman Öztürk’ün köşesinden bir yazıyı Basında Halk Sağlığı köşesine 
taşıdım. Bu yazı artık iliklerimize kadar hissettiğimiz Sağlıkta Dönüşüm Programı’nın neler getirdiğinin 
bir başhekimin kaleminden itirafı niteliğinde. 
Basında Halk Sağlığı köşesinin bir diğer haberi ise sağlık çalışanlarına yönelik şiddet; artık ülkenin her 
yerinden her gün sağlık çalışanına yönelik şiddet haberi duymaya çok alıştık. Bu sefer ki olay 
Çanakkale’de bir aile hekimine yönelik olarak yaşandı. En üzücü olanı da olayı çözmesi gerekenlerin, 
nedenlere yönelik olarak doğru tanı koyamamış olmalarıdır. Sabah Gazetesinde yayınlanan habere 
göre Sağlık Bakanlığı şiddet olaylarını basına duyurmayarak çözmeye çalışmaktadır. Bakanlık 
personelinden olayları sadece adli makamlara duyurmalarını, basınla paylaşmamalarını istemektedir.  
Bu ay Basında Halk Sağlığı Köşesine farklı gazetelerin sağlık sayfalarını taşıdım. Neredeyse basın yayın 
organlarının tamamı sağlık köşeleri hazırlamakta ve insanlara bilgiler sunmaktadır. Toplum sağlığı 
açısından bu köşelerin takip ihtiyacı bulunmaktadır. 
Bunların dışında farklı konularda kısa bir basın turu bu ayki bültenin içinde bulabileceğiniz başlıklar 
arasındadır. 
 
 
 
Doç.Dr.Coşkun Bakar 
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Kara haziran: 104 işçi öldü 
 
İSİG, Haziran ayında iş cinayetlerinde en az 104 işçinin öldüğünü tespit etti. Açıklamada, "İş 
cinayetlerini durdurmak için de alanlardayız" denildi 
İşçi Sağlığı İş Güvenliği Meclisi (İSİG) haziran ayı iş cinayetleri raporunu açıkladı. Gezi isyanı ile 
bağlantılı biçimde açıklanan rapora göre, haziranda en az 104 işçi iş cinayetlerinde hayatını kaybetti. 
İSİG'in açıklamasında "31 Mayıs günü Taksim’de patlayan öfkede Gezi Parkı’nın park olarak kalması 
talebi olduğu kadar, HES’lere, kentsel dönüşüme, istihdam politikalarına, cinsiyetçi saldırılara, yeni 
karakol-kalekol inşaatlarına… kısacası yıllardır emekçilere karşı uygulanan neo-liberal kapitalist ve 
gerici politikalara ve bunun uygulayıcısı olan AKP Hükümetine karşı olan bir birikim vardı. Yine bu 
öfkede resmi rakamlara göre son 10 yılda yaşanan 11 bin işçi ölümünün de payı vardı. İşte bu 
hissiyatlarla alanlardayız, parklardayız" denildi. 
İRFAN TUNA'NIN ÖLÜMÜ 
Raporda, Gezi isyanında hayatını kaybeden Ethem Sarısülük, Abdullah Cömert ve Mehmet Ayvalıtaş 
anılırken, "Bir dershanede temizlik işçisi olan İrfan Tuna yoğun gaz bombalı saldırının ardından 
kaldırıldığı hastanede kalp krizi sonucu yaşamını yitirdi. Yine bir emniyet görevlisi olan Abdullah Sarı 
yaya geçidinden düşerek can verdi" bilgisine yer verildi. Lice'de hayatını kaybeden Medeni Yıldırım'ın 
da anıldığı metinde, "Ethem Sarısülük, Abdullah Cömert, Mehmet Ayvalıtaş, Medeni Yıldırım ve 
Haziran’da iş cinayetlerinde hayatını kaybeden 104 işçi mücadelemizde yaşayacak" denildi. 
5'İ ÇOCUK İŞÇİYDİ 



İSİG, raporda "İş cinayetlerini durdurmak için de alanlardayız" diyerek, şu bilgileri verdi: 
Haziranda iş cinayetlerinde hayatını kaybeden 104 işçiden 21'i inşaat, 20'si mevsimlik tarım, 13'ü 
belediye işçisiydi. 
İşçilerin 11'i kadın, 93'ü erkekti. 
1’i 14 yaşında olmak üzere 5 çocuk işçi can verdi. 
Manisa’nın Milas ilçesine bağlı Güllük beldesinde işçi sağlığı ve güvenliği önlemlerini almayan Tepe-
Akfen Su ve Kanalizasyon İşletmesi’ne bağlı bir birimde 7 işçi zehirlenerek can verdi. 
KANUN ERTELENDİ 
Açıklamada, 6331 Sayılı İş Sağlığı ve Güvenliği Kanunu’nda yer alan bazı uygulamaların yeni bir yasa ile 
ertelediği hatırlatılarak şöyle denildi: "Buna göre 50’den az işçi çalıştıran Az Tehlikeli işyerleri için iş 
güvenliği uzmanı çalıştırılması zorunluluğu 2016 yılı Temmuz ayına, Tehlikeli ve Çok Tehlikeli Sınıfta 
yer alan işyerleri için ise 2014 yılı Temmuz ayına bırakıldı. Yani saldırılar ve hukuksuzluklar 
yaşamımızın her alanında devam ediyor." 
 
 
 

 
 
 
http://www.guvenlicalisma.org/index.php?option=com_content&view=article&id=6943:temmuz-ayinda-en-az-120-isci-hayatini-kaybetti-
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Aliağa'da zehirlenme: 2 işçi öldü 
 

 
 
İzmir'in Aliağa ilçesindeki tesislerde gemi sökümü sırasında gazdan etkilenen 2 işçi öldü, 7 işçi 
yaralandı. 
 
AA'nın haberine göre, Aliağa'da Gemi Geri Dönüşüm Tesislerinde sökümü yapılan "Quail Cruises" adlı 
kruvaziyer gemisinin makine dairesinde biriken suyun tahliyesini yapan işçiler, ilk belirlemelere göre 
çalışan su motorunun egzozundan çıkan gazdan zehirlendi. 
Tesislerdeki diğer işçilerin yardımıyla makine dairesinden çıkarılan işçiler Ahmet Acet, Yunus 
Yeşilkaya, Osman Ay, Nuri Çetin, Durmuş Özdemir, Bekir Dinler, Doğan Balcı ve Davut Özdemir Aliağa 
Devlet Hastanesine kaldırıldı. 
Solunumlarının durduğu belirlenen işçilerden Doğan Balcı ve Davut Özdemir, yapılan müdahaleye 
rağmen kurtarılamadı. 
İşçilerden hayati tehlikesi bulunduğu belirlenen Ahmet Acet Ege Üniversitesine, Nuri Çetin ise Tepecik 
Eğitim ve Araştırma Hastanesine kaldırıldı. Diğer işçilerin ise sağlık durumlarının iyi olduğu, 
tedavilerinin ayakta sürdüğü bildirildi. 
1980 yıllarda "Aşk Gemisi" dizisinin çekimlerinin yapıldığı Quail Cruises isimli kruvaziyer gemisinin, 
Aliağa Gemi Söküm Tesislerine getirilişi sırasında fırtınada hasar gördüğü ve makine dairesine su 
aldığı belirtildi. 
İzmir Valisi Mustafa Toprak da yaptığı açıklamada, Aliağa ilçesindeki tesislerde gemi sökümü sırasında 
gazdan etkilenen işçilerden 2'sinin öldüğünü, yaralı sayısının 7 olduğunu bildirdi. 
Toprak, AA muhabirine yaptığı açıklamada, söz konusu tesiste gemi sökümü devam ederken ilk 
belirlemelere göre işçilerden 9'unun gazdan etkilendiğini söyledi. 
Toprak, "2 işçi öldü, 7 yaralı var. İlgili cumhuriyet savcısı, adli manada olayı soruşturuyor" dedi. 



 
http://www.hurriyet.com.tr/ekonomi/23580443.asp 

 

ILO Türkiye'yi kara listeye aldı 
 

 
 
Uluslararası Çalışma Örgütü’nün (ILO) her yıl hükümet, işçi ve işveren temsilcilerinin katılımıyla 
gerçekleştirilen konferanslarının 102'incisi 5-20 Haziran 2013 tarihleri arasında Cenevre’de yapıldı. 
Ancak bu toplantıdan Türkiye'ye kötü haber geldi; Türkiye, ILO aplikasyon komitesinde "kara 
listeye" alındı. Bunun anlamı şu; Türkiye, geçen Kasım ayında çıkarılan 6356 sayılı Sendikalar ve 
Toplu İş Sözleşmesi Kanunu'na rağmen, dünyada "işçi haklarına saygı duymayan ülkeler" listesine 
dahil edildi. Listede Türkiye dışında göze çarpan ülkeler arasında, Pakistan, Kamboçya, Mısır, İran 
ile, son dönemde büyük ekonomik kriz içindeki Yunanistan da yer alıyor. 
Cenevre'deki Standartların Uygulanması Komitesi toplantısında Türkiye adına Marmara Üniversitesi 
Çalışma Ekonomisi Ana Bilim Dalı Başkanı Zeki PARLAK konuştu. Parlak konuşmasında, Türkiye'nin son 
dönemde çalışma hayatı konusunda attığı adımları anlatarak, özellikle Kasım ayında çıkarılan yeni 
Sendika yasasından bahsetti. 
İŞÇİLER, YAŞANANLARI ANLATTI 
Türkiye hükümetinin resmi temsilcisi Parlak'ın yaptığı konuşmanın ardından işçi temsilcileri söz 
alarak, Türkiye'deki durumu işçiler açısından anlattılar. Bu çerçevede, Türkiye'de son dönemde 
yaşanan şu olayları sıraladılar; 
* GEZİ OLAYLARI- Türkiye'de bazı şehirlerinde son günlerde yaşanan olaylardan endişe 
duyulmaktadır. 
(İşçi temsilcileri bu konuda özellikle güvenlik kuvvetlerinin, aralarında işçilerin de bulunduğu 
göstericilere orantısız güç kullanmasından duyulan rahatsızlığı ilettiler. Gezi olaylarının sosyal diyalog 
eksikliğinden kaynaklandığını belirtildi.) 
* KAMU VE ÖZEL SEKTÖRDEKİ İŞÇİLER ARASINDA AYRIMCILIK VAR-  6356 sayılı Kanun ile sendikal 
haklar konusunda olumlu ilerlemeler olmasına rağmen, halen kamu ve özel sektörde sendikal 
nedenlerden dolayı ayrımcılık devam etmektedir. 



* KAMUDA ÇALIŞANLARIN SENDİKAL HAKLARINA MÜDAHALE VAR- Özellikle kamuda çalışanların 
sendikal faaliyetlerine ve özgürlüklerine müdahalede bulunulduğuna ilişkin şikâyetler olduğuna 
değinilmiş, bu tür şikâyetlerle ilgili ne tür işlemler yapıldığı ve tutulan istatistiklerini beklediklerini 
belirtmiştir. (İşçiler, son yıllarda bazı sendikalara üye olunması konusunda baskı gördüklerinden 
şikayet ediyorlardı) 
* 151 sayılı ILO Sözleşmesinin 8 inci maddesinde belirtilen şikayet sürecine vurgu yapan işçi temsilcisi, 
Türkiye’de şikayetlerin bir üst merciye olduğunu, bunun ise tarafsızlığı garanti altına almadığını 
belirtmiştir. 
* İŞYERİ BARAJI 6.5 MİLYON İŞÇİYİ SENDİKASIZ BIRAKTI- 6356 sayılı Kanunda devam eden işyeri ve 
işletme barajı yeni sendikaların kurulmasını dolaylı olarak etkilemektedir. (Yeni sendika yasası ile 
30'ün altında eleman çalıştıran patronlar, işçisine sendikal faaliyetten dolayı işten atabiliyor. Bunun 
için sendikal tazminat da ödemesi gerekmiyor. Bu 30 işçi barajının yeni kurulacak sendikalar açısından 
da sıkıntı yarattığı işçi kesimi tarafından sürekli dile getiriliyor. Çünkü aynı yasa ile getirilen yüzde 
3'lük işkolu barajı yeni ve bağımsız sendikaların da kurulması zorlaştırıyor. 6356 sayılı Kanunda işyeri 
düzeyinde %50+1 barajının hala korunması, işkolunda %3 barajı nedeniyle 51 sendikanın 28’inin 
yetkisini kaybetti) 
* MEMURA TOPLU SÖZLEŞME HAKKI NE OLDU? 2010 referandumu sonrası Anayasa’da yapılan 
düzenlemeler ile kamuda toplu sözleşmeye ilişkin önemli değişiklikler yapıldığına değinildi. Bu 
değişikliklerin uygulamaya yönelik etkilerinin açıklanması gerektiği belirtildi. (Bu maddenin anlamı şu; 
2010 referandumu ile memurlara ilk kez toplu sözleşme hakkı verilmişti. 2013 yılına gelindiğinde, bu 
hakkın nasıl kullanıldığına ilişkin hükümetten İLO aracılığıyla resmen bilgi istendi) 
*THY ÇALIŞANLARININ EYLEM HAKKI- Hava-İş Sendikasında sendikal faaliyetlerinden dolayı işten 
atılan 305 işçiye vurgu yapıldı- (Hükümet, hava iş kolunda grev hakkını iptal eden bir yasa çıkarmak 
istemiş, Hava-İş sendikası da bunun üzerine bir protesto eylemi başlatmıştı. Bu protestoya katılan 
Hava-iş sendikasına bağlı 305 THY çalışanı işten çıkarılmıştı) 
* KAMUDA TOPLU SÖZLEŞME HAKEM HEYETİ, HÜKÜMET KONTROLÜNDE- Kamuda toplu sözleşme 
sürecinin kısa olması,kamuda toplu sözleşme görüşmelerinin uyuşmazlıkla sonuçlanması durumunda 
devreye giren Kamu Görevlileri Hakem Kurulunda hükümet etkin olması, kararlarına karşı temyiz 
imkanının bulunmaması vurgulandı. 
* POLİSE SENDİKA HAKKI YOK- Askeriyedeki sivil personel ve polisler için sendika kurma hakkının 
bulunmaması, memurlar için grev hakkının olmaması eleştirildi. 
* HEM SENDİKAL HAKLAR, HEM İNSAN HAKLARI KISITLANIYOR- KESK başkanının seyahat 
özgürlüğünün yasaklanması, KESK yetkililerine yönelik soruşturma, gözaltı ve tutuklamalar gündeme 
getirildi. 
* 500 BİN KAMU ÇALIŞANI SENDİKALI OLAMIYOR- 500.000 kamu çalışanının sendikaya üye olma ya 
da sendika kurma hakkından mahrum olduğu, siyasi partilere üye olamadıkları vurgulandı. 
1 MAYIS OLAYLARI DA GÜNDEME GELDİ 
Türkiye'nin durumunun ele alındığı toplantıda, çeşitli ülkelerden işçi temsilcileri de söz alarak, çalışma 
hayatında yaşanan sıkıntılardan örnek verdiler; 
* FRANSIZ HÜKÜMET TEMSİLCİ: SENDİKACILAR HAPİSTE. BU ŞARTLARDA TOPLU İŞ SÖZLEŞMESİ 
MÜMKÜN DEĞİL- Birçok sendika üyesi halen hapiste, bir çoğunun seyahat etme özgürlüğü yok, yargı 
süreçleri uzun,  72 sendika üyesi ile KESK yetkilileri polis tarafından tutuklandı ve 2012 yılından beri 
mahkeme devam ediyor. 22 sendika üyesi, mahkemeleri başlamadan 289 gün hapishanede tutuldu, 
mahkeme öncesi gözaltıların uzun sürmesi Avrupa İnsan Hakları Sözleşmesine aykırı. Ve bu şartlar 
altında toplu pazarlığın olması imkansız. 
* ALMAN HÜKÜMETİ İŞÇİ TEMSİLCİSİ:ULUSLARARASI ŞİRKETLER DE ETKİLENİYOR-  kamu ve özel 
sektörde sendika üyeliğine yönelik ayrımcılık var. Bu durumun Türkiye’de çalışan uluslararası şirketleri 
de etkiliyor. 
* PSI (uluslararası kamu görevlileri federasyonu) Temsilcisi: Çoğunluğu KESK üyesi olan 151 
sendikacı 2013 yılının Şubat ayında tutuklandı. Bu bunların bir kısmının serbest bırakıldı ancak 
diğerleri hala tutuklu. Sendika ofislerine aşırı güç kullanılarak silahlı polis baskınları yapıldı. Yeni 
sendikalar kanunu sendikalara üye olma ve toplu pazarlık yapma hakkını zorlaştırılıyor. 



* HOLLANDA HÜKÜMETİ İŞÇİ TEMSİLCİSİ: POLİS AŞIRI GÜÇ KULLANDI- 1 Mayıs kutlamalarında polis 
aşırı güç kullandı. Türkiye, gelir eşitsizliği açısından OECD ülkeleri arasında ilk üçte. 
İŞVEREN TEŞEKKÜR ETTİ 
Toplantıda, işveren kesimi adına söz alanlar, Türkiye'nin çıkardığı yeni Sendikalar Kanunu için 
teşekkür etti. İşveren temsilcileri, üçlü sosyal diyalogun bir uzantısı olarak iş mevzuatında ki 
iyileşmeleri takdirle karşıladıklarını ancak kamu sektöründeki var olan problemleri analiz etmek için 
ek istatistiki verilere ihtiyaç olduğunu vurguladılar. Türkiye'nin ILO’dan teknik destek alması 
gerektiğini ifade ettiler. 
SADECE MISIR VE PAKİSTAN DESTEK VERDİ 
Toplantıda Türkiye'ye tek destek, kendileri de kara listeye giren Pakistan ve Mısır'dan geldi. Pakistan 
hükümet sözcüsü, ILO’nun tüm temel sözleşmelerinin Türkiye tarafından onaylandığını, ülkenin 87 ve 
98 sayılı Sözleşmelerine paralel önemli adımlar attığını, yeni kanunun sosyal diyalog temelinde 
çıkarıldığını söyledi. Mısır ülke temsilcisi ise, Türkiye'nin uluslararası sözleşmelere uyum sağlamak için 
gözle görülür adımlar attığını, ulusal pek çok yasal iyileştirme yaptığını, bunların sosyal diyalog ile 
gerçekleştirildiğini, kamu görevlilerine 87 ve 98 sayılı Sözleşmelerin prensipleri doğrultusunda toplu 
sözleşme hakkının tanındığını söyledi. 
VE KARAR: KARA LİSTE... ÇIKMAK İÇİN YASADAKİ MUĞLAKLIKLARI GİRERİN 
* Komite, ülkede son dönemde kabul edilen yasaları takdirle karşılamakla birlikte, kamu sektöründe 
toplu sözleşme kapsamında bulunmayan kamu çalışanları ve kamu sektöründe toplu pazarlığın 
önündeki diğer kısıtlamalara yönelik düzenlemelerin yapılmasını beklemektedir. 
* ILO sendikal haklar konusundaki mevzuatın 98 sayılı Sözleşme ile tam uyumlu olmasını sağlamak 
üzere hükümeti teknik işbirliğine davet etmektedir. 
* Komite, hükümetten, Uzmanlar Komitesi’nin değerlendirmelerine paralel olarak özel sektörde 
sendikal ayrımcılığa ilişkin verilerin toplanması için bir sistemin kurulmasını ve yeni mevzuattaki 
muğlaklıkların giderilmesini talep etmektedir. 
İŞTE KARA LİSTEDEKİ DİĞER ÜLKELER 

 ÜLKELER SÖZLEŞME NO 

Malezya 29 

Paraguay 29 

Pakistan 81 

Moritanya 81 

Beyaz Rusya 87 

Kamboçya 87 

Kanada 87 

Mısır 87 

Fiji 87 

Guatemala 87 

Swaziland 87 

Zimbabve 87 

Yunanistan 98 

Honduras 98 

Türkiye 98 

Dominik Cumhuriyeti 111 

Đran 111 



Kore Cumhuriyeti 111 

Suudi Arabistan 111 

Đspanya 122 

Kenya 138 

Senegal 182 

Özbekistan 182 

Çad 144 

 

 
 
http://www.cumhuriyet.com.tr/?hn=434080&kn=7&ka=4&kb=7 
 
Saat 17:00 itibariyle... 
 
Ramazan Bayramı öncesi yapılan uyarılara ve alınan tüm önlemlere karşın 4.5 günlük tatilde trafik 
kazalarında bilanço yine ağır oldu. Bu bayram tatilinde bugün saat 17.00 kadar meydana gelen 
kazalarda 62 kişi öldü, 251 kişi de yaralandı. 
 
DHA 
 

 
 
İstanbul- Tatilinin başladığı arife günü olan 7 Ağustos çarşamba günü Konya, Balıkesir, Kastamonu, 
Sakarya, Muğla, Adana, Kastamonu, Gaziantep, Muğla ve Antalya'daki kazalarda 9 kişi hayatını 
kaybetti 54 kişi de yaralandı. 
Ramazan bayramının birinci günü olan 8 Ağustos Perşembe günü Tekirdağ, Kırıkkale, Eskişehir, 
Bilecik, Yozgat, Ordu'daki kazalarda 13 kişi hayatını kaybederken, 64 kişi de yaralandı. 
Bayramın ikinci gününde trafik kazaları can almaya devam etti. 9 Ağustos Cuma günü İzmir, Antalya, 
Çorum, Bursa, Kırıkkale, Tekirdağ, Gaziantep, Çanakkale, Bilecik, Yozgat, Hakkari, Kahramanmaraş, 
Uşak'taki kazalarda 16 kişi öldü, 48 kişi de yaralandı. 



Bayramın son günü 10 Ağustos Cumartesi günü Adıyaman, Amasya, Bursa, Denizli, Muğla, Bolu, 
Samsun, Sakarya, Tekirdağ, Konya, Batman'daki kazalarda 18 kişi hayatını kaybederken, yaralanan 
40 kişi de çeşitli hastanelere kaldırıldı. 
Bayramın bitmesi ardından pazartesi günü işlerinin başında olmak isteyen binlerce aile son iki 
gündür yollara dökülürken, özellikle İstanbul yolunda trafik adım adım ilerleyebildi. 4.5 günlük tatilin 
son günü olan 11 Ağustos Pazar günü saat 17.00’ye kadar meydana gelen kazalarda ise 6 kişi öldü, 
38 kişi de yaralandı. 
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Bir başhekimin itirafı 
 
“Bir itirafta bulunayım, 25 yıllık meslek hayatımda şu son altı ay içinde yaşadığım şeyleri daha önce 
yaşamadım. Belki bu halim ancak 28 Şubat sürecinde yaşadıklarımla bir yere kadar kıyaslanabilir. ... 
Fakat onların yaptıkları değil de bu son altı ayda olanlar bana daha çok koydu, incitti, kırdı. 
Akademik titri olan bir hekime, bir başhekime; bu yeni yapılanmada kendisinden dokuz yaş küçük, 
üstelik de o hastaneye altı ay öncesinde onun izni ve yardımıyla gelmiş, ondan her türlü anlayış ve 
desteği görmüş bir hekim, bir dahiliye uzmanı olup hastane yöneticiliğine getirilmiş bir meslektaşı 
ağzını açıp her türlü hakareti ve tehdidi savurabiliyor. ‘Yok sen bugüne kadar başhekim olarak ne 
yaptın bu hastanede, doktorlara yumuşak davranıyorsun, onlar üzerinde yeterli otorite kuramıyorsun, 
vb.’ diyerek şahsi; ‘yok hastanenin geliri bir türlü artmıyormuş, ameliyatlar, yatan hasta veya 
poliklinikler niye artmıyormuş, neden hastane gelirini arttırma yönünde raporlar hazırlayıp 
getirmiyormuşum, yok tıbbi hizmetler ayağından memnun değilmiş, yok bizim yüzümüzden 
karnesinin notu düşecekmiş, vb.’ kurumsal baskı ve horlamaların ardı arkası kesilmedi. 
Hastane Yöneticisi'nin bir karne toplantısı sırasında bana olanca lafı saydığı sırada söylediği bir söz 
vardı ki, halimizi açıklaması ve hakim olan zihniyeti deşifre etmesi bakımından önemli idi. ‘Sen nasıl 
olur da bu sistem, bu ekip içinde olursun da, eleştiri yapıp itiraz edersin. Safını, tarafını seç. Ya bizimle 
birlikte hareket et, muhalefet yapma ya da ayrıl git, muhalefet yapacaksan da öyle yap.’ 
Son söz; bütün bu olan bitenlerden sonra, bu ‘ahval ve şerait’ altında, bu ekiple benim için yola 
devam etme imkânım kalmadı. Adeta birer ticari işletme, kârhane konumuna indirgenmiş, gelir-
gideri, kârı ve hasta memnuniyetini önceleyen; eğitim kalitesini, hizmet kalitesini ve çalışanların 
memnuniyetini sonralayan bir yapıda sorumlu bir konumda olmak, o fotoğraf karesi içinde olup vebal 
altında kalmak benim için mümkün olmadı-olamazdı.” 
Hani AKP devlet hastanelerinde yeni bir yapılanmaya gitti… 
Kamu Hastane Birlikleri kuruldu… 
Her Kamu Hastane Birliği’nin başına Birlik Sekreteri birer CEO… 
Her hastanenin başına da Hastane Yöneticisi birer küçük CEO atandı. 
Hani biz bu yeni yapıyla kamu hastaneleri birer ticarethaneye dönüştürülüyor diyoruz da… 
“Siz zaten her şeye muhalefet edersiniz.” diyorlar ya… 
Yukarıdaki satırlar, sistemin içinden bir hekime, Süreyyapaşa Göğüs Hastalıkları Hastanesi’nin AKP 
döneminde göreve gelip geçen günlerde istifa eden başhekimi Doç Dr. İrfan Yalçınkaya’ya ait. 
Devlet hastanelerinin ne hale geldiğinin acı bir itirafı. 



İstifa mektubunun yayınlandığı web sitelerinden birindeki bir okuyucu yorumu da tablonun 
vahametini gösteriyor… 
“Sayın Hocam; bu yazdıklarınızın belki on katı başka hastanelerde oluyor. Ama onursuz yöneticiler 
bunlara duyarsız!” 
 

 
 

 
27.06.2013 
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Sağlıkta “Şiddet” dönüşümü!  
 
Çanakkale'de önceki gün bir doktorun hasta yakını tarafından darp edilmesi hekimlerin tepkisini çekti. 
Sağlıkta dönüşüm programının hekim ile hastayı karşı karşıya getirdiğini ifade eden hekimler, sağlıkta 
dönüşümün hekime karşı şiddete dönüştüğünü ifade ettiler. 
 

 
 

 Çanakkale'de Fatih Sultan Mehmet Aile Sağlığı Merkezi'nde görevli Dr. Hülya Görgün isimli hekimin 
bir hasta yakını tarafından darp edilmesi meslek örgütlerinin tepkisine neden oldu. Dün Fatih Sultan 
Mehmet Aile Sağlığı Merkezi önünde bir araya gelen Tabip Odası Başkanı Naci Hasanefendi, Sağlık 
ve Sosyal Hizmet Emekçileri Sendikası (SES) Şube Başkanı Eftal Yıldırım, Aile Hekimleri Derneği 
üyeleri ve Eğitim-Sen Şube Başkanı Talat Koç hekimlere yönelik şiddete tepki gösterdiler. Dr. Hülya 
Görgün'ün darp edilmesi ile ilgili olarak açıklamada bulunan Çanakkale Aile Hekimleri Derneği, 
“Çanakkale Aile Hekimlerinden ve derneğimiz yönetim kurulu üyelerinden Dr. Hülya Görgün, 25 
Haziran tarihinde görevi başında bir hasta yakını tarafından darpedilmiştir. Hekimlere ve sağlık 



çalışanlarına yönelik şiddet ne yazık ki her geçen gün artarak devam etmektedir. Güvensiz bir 
çalışma ortamında hizmet veren sağlık çalışanları için şiddet, başlı başına bir meslek riski haline 
gelmiştir. Sağlık çalışanına şiddet, kaynağı ne ya da kim olursa olsun sağlık çalışanı ve halkın sağlığı 
için risk oluşturan bir durumdur. Şiddetin diğer işyerlerine göre en çok sağlık alanında ortaya çıktığı, 
diğer çalışma ortamlarına göre 16 kat fazla olduğu bilinmektedir. Sağlık kurumlarındaki şiddetin 
gerçekte yaşanana oranla daha az bildirildiği, ancak yaralanma ve benzeri şiddet olayları görünür 
olduğunda önemsendiği bilinen bir gerçekliktir. Sağlık çalışanlarına yönelik şiddetin sayısal verileri, 
durumun ne denli ürkütücü boyutlarda olduğunu göstermektedir. Ülkemizde son yıllarda sağlık 
alanında birçok değişiklikler olmuş , hasta hakları konusunda olumlu gelişmeler yaşanmış ve 
halkımız hakları konusunda bilinçlendirilmeye çalışılmıştır. Aile hekimliği sistemi ile hastalarımız 
büyük bir havuzun içinde sahipsizlikten kurtarılmış, , sağlıklı yaşaması için kendilerini takip eden ve 
yönlendiren birer aile hekimine kavuşmuştur. Tüm bu olumlu gelişmeler sürerken ne yazık ki 
toplumumuzun bir kısmı hasta haklarını sağlık çalışanlarına her istediklerini yaptırabilmek, sözel 
hatta fiziksel şiddet uygulayabilmek olarak algılamıştır. Şiddet hiçbir koşulda hak değildir ve hiçbir 
koşulda kabul edilemez. 17.04.2012 tarihinde acımasızca katledilen meslektaşımız Dr. Ersin 
Arslan’ın ölümünden sonra da bu konuda hiçbir caydırıcı önlem alınmaması bizi derinden 
yaralamaktadır. Bürokrasinin her basamağında, görsel medyada hekimlerin ve diğer sağlık 
çalışanlarının değersizleştirilmeye adeta hedef gösterilmeye çalışıldığı hepimizce üzüntü ile 
gözlenmektedir. İşyerlerimizde yeterli güvenlik tedbiri alınmamakta ve hastalar 182 şikayet hattını 
haklı haksız demeden aramaya teşvik edilmekte buna rağmen sağlık çalışanlarının maruz kaldığı 
şiddet görmezden gelinmektedir, yada göz boyamak amaçlı birkaç işlemle geçiştirilmektedir. O 
nedenle biran önce şiddet yasasının çıkarılması  gerekmektedir. Sağlık çalışanları olarak maruz 
kaldığımız her türlü şiddetin cezasız kalmasını yada çok hafif cezalar alınmasını da şiddetle kınıyoruz 
. Şiddete yatkınlığı olan bireylerin tedavi görmesi gereken ciddi birer hastalığı olduğunu biliyor ve 
onları biran evvel tedavi olmaya davet ediyoruz. Meslektaşımıza uygulanan şiddetin sonuna kadar 
takipçisi olacağımızın da bilinmesini istiyoruz. İlgili kurumlardan en çok da halkımızdan bu konuda 
destek bekliyoruz” dedi. 
 “Bu azgın politikalar çalışanlarının canına tak etti” 
Çanakkale Tabip Odası Başkanı Naci Hasanefendi ise konuyla ilgili olarak yaptığı açıklamasında 
“Yıllarca I.basamak sağlık hizmetlerinde çalışmış binlerce hastada emeği bulunan Dr. Hülya Görgün 
25 Haziran tarihinde görmediği bir hastaya reçete düzenleyemeyeceğini belirtmesi üzerine hasta 
yakınları tarafından ağır hakarete uğrayarak darp edilmiştir. Çanakkale Tabip Odası Yönetimi olarak 
bu saldırıyı kınıyor ve meslektaşımıza geçmiş olsun dileklerimizi iletiyoruz. Özellikle son 10 yıldır 
sağlıkta uygulanan ne olduğu belirsiz karanlık sağlıkta dönüşüm politikaları sebebi ile iktidarın 
durdurak bilmeyen kışkırtmaları, sağlık çalışanını açık ve net şekilde hedef göstermesi ile maalesef 
sağlık çalışanı birebir halkla karşı karıya gelmektedir. Sağlık çalışanını korumayan, özlük haklarını 
hiçbir şekilde gözetmeyen, çalışanı her aşamada dışlayan, yok sayan bu azgın politikalar sağlık 
çalışanının canına tak etmiştir. Şiddet iktidar tarafından körüklenmekte, halkımız bundan vazife 
çıkarmaktadır. Biz sağlık çalışanları sağlıktaki olumsuzlukların sebebi değiliz, olumsuzlukların sebebi 
çürümüş sağlık politikalarında ısrar eden iktidardır. Bu ülkede yaşayan herkesi zaman ayırıp bu 
konuyu düşünmeye davet ediyorum” dedi. 
  



 
  
Kurumlara çağrı 
Çanakkale Tabip Odası Başkanı Naci Hasanefendi, açıklamasında Çanakkale'deki ilgili kurumların 
sağlık çalışanlarının sorunları noktasında sessiz kalmamaları gerektiğini ifade etti. Hasanefendi, 
“İlimizde sağlıkta söz hakkı olan her kurumu, başta Kamu Hastaneleri Birliği Genel Sekreterliğini, 
Halk Sağlığı Müdürlüğünü, Sağlık Müdürlüğünü bu konuda düşüncelerini çok merak ettiğimiz ÇOMÜ 
Tıp Fakültesi’nin saygıdeğer yönetimini ve değerli Hocalarımızı sağlıktaki tüm olumsuzluklar, 
özellikle şiddet konusunda, şiddetin nasıl önleneceği konusunda ki düşüncelerini acilen kamuoyu ile 
paylaşmaya davet ediyoruz. Uyarıyoruz ve öneriyoruz! Ana teması özelleştirme olan, kamu yararını 
ve sağlıkta kaliteyi hiç gözetmeden hayata geçirilen, Sağlıkta Dönüşüm Projesi hekime şiddetin 
temel nedenidir. Siyasal erk bu projeden vaz geçip sosyal devlet anlayışına uygun olarak herkese 
erişilebilir, kaliteli, eşit ve ücretsiz sağlık hizmeti verilecek düzenlemeleri yapmalıdır. Siyasi iktidar, 
sağlık sorunlarının nedeni olarak hekimleri görmek ve göstermek yerine sağlık çalışanlarına yönelik 
şiddet olaylarında hekimlere sahip çıkıcı tutum içinde olmalıdır. Sağlık çalışanlarına yönelik 
saldırılara karşı; suçun tanımlaması yeniden yapılmalı ve bu suçlara verilecek cezalar 
ağırlaştırılmalıdır. Hekimler provakatör değil sadece hekimdir. Bu hakareti redediyoruz. Çanakkale 
Tabip Odası olarak hekim arkadaşımıza uygulanan bu şiddeti kınıyoruz ve bundan sonraki süreçte 
sağlık çalışanları ve hekimlere yapılacak şiddet eylemlerinin takipçisi olacağımızı kamuoyuna 
duyururuz. Herkesi sağduyuya davet ediyoruz” dedi. 
 “Kimsenin efendisi değiliz” 
SES Çanakkale Şube Başkanı Eftal Yıldırım ise AKP iktidarını ve Başbakan Erdoğanı eleştirerek, 
kimsenin efendisi olmadıklarını Başbakanın da kölesi olmayacaklarını dile getirdi. Yıldırım, “AKP 
iktidarı ve Başbakan Recep Tayyip Erdoğan, her geçen gün sağlık emeğini hiçe saymakta, sağlık 
emekçilerini halkımıza hedef göstermektedir. Günden güne sağlık emekçilerinin üzerine binen yük 
artmakta, buna karşın sağlık emeği değersizleştirilmeye çalışılmaktadır. Gezi parkında da  aynı 
şeyler olmuştur, bütün sağlık çalışanları sağlık emekçileri yaralılara hizmet ederken başbakan 
onların emeğini hiçe sayan ifadeler kullanmıştır. Sağlık çalışanlarını halka hedef olarak göstermiştir. 
Başbakan demişti ki; 'Artık doktor efendi dönemi bitti.' Bilsin ki Başbakan, biz kimsenin efendisi 
değiliz, başbakanın da kölesi olmayacağız. Sağlık emekçileri onurları ile meslek yaşamlarının sonuna 
kadar bu halka hizmet etmeye devam edecektir. Bütün halkımızı sağlık emekçileri ile yanyana 
durmaya davet ediyoruz. Sağlık bakanının bir an önce istifa etmesini bekliyoruz” dedi. 
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"Dayak yiyen doktor" haberlerine son 

• y

Sağlık Bakanlığı yayımladığı 'Sağlık Çalışanları Şiddet Haberleri' başlıklı bir genelgeyle 
şiddete uğrayan sağlık personeline adli dosyalarının basın yayın kuruluşlarıyla 
paylaşılmamasını istedi. 
Bakanlık, genelgede bu isteğin sağlık çalışanlarının itibarının korunması amacıyla yapıldığı vurgulandı.  
Sağlık Bakanlığı Türkiye Kamu Hastaneleri Kurumu Hastane Hizmetleri Daire Başkanlığı, 'Sağlık 
Çalışanına Şiddet Haberleri' başlıklı bir genelge yayınladı. Sağlık Bakanlığı Müsteşarı Prof. Dr. Nihat 
Tosun imzalı genelgede, 2 Ekim 2012 tarih ve 28103 sayılı Resmi Gazete'de yayımlanarak yürürlüğe 
giren 663 sayılı Kanun Hükmünde Kararname ile Sağlık Bakanlığı'nın yeniden yapılandırıldığı 
vurgulandı. Hasta haklarına riayet edilerek hasta ve çalışanların sağlık ve güvenliğine yönelik her türlü 
tedbiri alma görevinin Sağlık Bakanlığı yetki ve sorumlulukları dahilinde olduğu belirtilen genelgede, 
"Sağlık çalışanının güvenilir ortamda ve yüksek motivasyonla sağlık hizmeti sunması, Sağlıkta 
Dönüşüm Programımızın her aşamasında nihai önem arz etmekte olup, bu kapsamda 14 Mayıs 2012 
tarihli ve 2012/23 sayılı Çalışan Güvenliği Genelgesi yayınlanmıştır. Sağlık çalışanına karşı şiddetin 
önlenmesi ve hizmet sunum kalitesinin arttırılması hususunda çalışan güvenliği, 'sağlık personelinin 
çalışma koşulları ve sundukları hizmetten dolayı karşılaşabilecekleri tehlikeleri tanımlayarak; risk 
analizi yapmak, yasal mevzuat hakkında bilgilendirmek, koruyucu önleyici tedbirleri almak' ilkelerine 
dayanır." denildi.  
Mesleki tükenmişliğin önlenmesi, travmanın medyada yer alan gündem haberleri dahilinde toplumsal 
krizlere dönüşmesinin önlenmesi amacıyla, şiddet haberlerindeki mahrem bilgilerin basın ile 
paylaşılmamasını istenen genelgede şu ifadelere yer verildi: "Çalışan güvenliği politikası dahilinde, 
sağlık kurum ve kuruluşlarımızda sağlık çalışanının fiziksel ve psikolojik açıdan zarar görmesiyle 
sonuçlanan veya sonuçlanması muhtemel olan sözlü veya fiili hareketler olarak tanımlanan şiddet 
vakalarının önlenmesi için kamuoyunun bilinçlendirilmesi, adli koruma ve inceleme mercileri 
tarafından olayların akıbetinin takip edilmesi önem taşımaktadır. Adli koruma ve inceleme 
mercilerine intikal eden ve adli vaka niteliği taşıyan dosyalarda 'mahremiyet ve gizlilik ilkesine 
uyulması, sağlık çalışanının mesleki itibarının korunması ve mesleki tükenmişliğin önlenmesi, 
travmanın medyada yer alan gündem haberleri dahilinde toplumsal krizlere dönüşmesinin önlenmesi' 
nedenleriyle basın ve yayın kuruluşlarıyla paylaşılmaması ihbar niteliği taşıyan bilgilerin sadece adli 
koruma ve inceleme mercilerine bildirilmesi ve 'gizlilik' ilkesinin hastane yönetimi ve çalışan hakları ve 
güvenliği birimleri tarafından tüm personele duyurulması sağlanmalı hususunda gereğini önemle rica 
ederim." 
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Sağlıkta Şiddet Durmuyor, 50 Kişi Birleşip Bir Doktoru Dövüyor, Önlemler “Yetişmiyor”! 
14 AĞUSTOS 2013  

 
Daha on gün önce 4 Ağustos günü Iğdır’da saldırıya uğrayan meslektaşımızla ilgili olarak bir basın 
açıklaması yaptık. Bu on gün içinde Çorum’dan Uşağa,  Konya’dan Mersin’e, İstanbul’dan Hakkari’ye 
 asistan hekim, aile hekimi, acil hekimine saldırı haberleri gelmeye devam etti. Bakanlığın “dayak 
yediğinizi kimseye duyurmayın” genelgesine, hastane yöneticilerinin “sesinizi çıkarmayın” baskılarına 
rağmen örtülemeyen, saklanamayan bir yoğunlukta şiddet devam etmektedir. Son olarak Hakkari 
Yüksekova’da Kadın Hastalıkları ve Doğum Uzmanı Dr. Soner Pul’un 50 kişi tarafından acımasızca darp 
edilmesi sorunun ciddiyetini bir kez daha gözler önüne sermiştir. 
Başka Ersinler kaybedilmesin diye kurulduğunu düşündüğümüz ve önemsediğimiz  TBMM Sağlık 
Çalışanlarına Yönelik Artan Şiddeti Araştırma Komisyonu raporunu Ocak ayında yayınlanmıştır. 
Komisyonun kurulması için verilen önergelerde son yıllarda artış gösteren doktorlara şiddet içerikli 
saldırıların toplumsal bir sorun haline geldiği saptaması yapılmıştır. Sağlık sistemindeki sorunların tek 
nedeninin doktorlar olduğunun yetkililerce ifade edilmesinin doktorları hedef haline getirdiği 
vurgulanarak yaşanan güvenlik sorunlarının nedenleri ile çözüm yollarının araştırılması istenmektedir. 
Türk Tabipler Birliği Dr. Ersin Arslan’ın ölümünden hemen sonra gerek Sağlık Bakanı ile yapılan 
görüşmelerde gerekse TBMM’deki ilgili komisyona yaptığı sunumlarda değerlendirmelerini 
aktarmıştır. 
Komisyon raporunda şiddetin nedenleri içinde kurumsal faktörler olarak; çeşitli alanlarda tahsil edilen 
katılım paylarını, hastaya ayrılan sürenin yetersizliğini, SABİM’in uygulanma şeklini, sağlık 
çalışanlarının sayısal yetersizliği ve dengesiz dağılımını, Sağlık Bakanlığı’nın şiddet konusunda temel 
bir politika oluşturmamış olmasını, mevcut uygulanan şekliyle performansa dayalı ödemeyi 
sıralamaktadır. Bu saptamalardan sonra Komisyon kurumlarda risk değerlendirmelerinin yapılmasını, 
sağlık personelinin dağılımının gözden geçirilmesini, SABİM’in bir şikayet değil iletişim merkezi olarak 
işlev görmesinin sağlanmasını, yöneticilerin ve siyasetçilerin şiddeti kınayan ve sağlık çalışanlarının 
verdiği hizmetin vazgeçilmezliğini vurgulayan söylemler geliştirmesini, Türk Ceza Kanunu’nda caydırıcı 
yönde düzenlemeler yapılmasını önermektedir. 
Önermektedir de rapor yayınlandığından bu yana aradan geçen yedi ayda bu değerlendirmeler ve 
öneriler hakkında hangi adımlar atılmıştır? Nu yazık ki kayda değer düzenlemeler ve tavır değişiklikleri 
olduğunu söylemek imkansızdır. İlgili Araştırma Komisyonu’nun Başkanı, şimdi TBMM Sağlık, Aile, 
Çalışma ve Sosyal İşler Komisyonu Başkanı Dr. Necdet Ünüvar sağlık çalışanlarına yönelik şiddeti daha 
caydırıcı hale getirecek düzenlemenin “yetiştirilemediğini” ifade etmektedir. Sağlık Bakanı’ndan ses 
yoktur. Hekimlerin, sağlık çalışanlarının başına çorap ören, sağlığı gitgide daha fazla paralı hale 
getiren yasalar torbalara doldurulup çıkarılırken şiddeti önleyecek yasa bir türlü “yetişmemektedir”! 
Şiddeti önleyecek sahici işler yapılmazken, saklamaya yönelik genelgeler yayınlanmaktadır. 
Türk Tabipler Birliği’nin şiddetin nedenleri ve önlenmesine yönelik çalışmaları görmezden 
gelinmektedir, anladık ama TBMM’nin hazırladığı raporun yok sayılması içler acısıdır. Aylarca süren 
çalışmalar raflarda durmaktadır, sağlık çalışanlarının beklentileri boşa çıkmaktadır. 
Çok söyledik, duyarlar mı bilmiyoruz, ama başka Ersinler ölmesin diye, gencecik hekimler vahşice 
dövülmesin diye, insanca ortamlarda çalışıp nitelikli sağlık hizmeti sunalım diye TBMM’ni, Sağlık 
Bakanlığı’nı göreve çağırıyoruz: 



Hazırladığınız raporun gereğini yapın. 
Sağlıkta şiddeti önlemek için sahici adımlar atmaya başlayın. 
Yarın çok geç olmadan… 
  
Türk Tabipleri Birliği 
Merkez Konseyi 
 
 

 
 
Başlangıçta 161 olan hasta sayısı, bu hafta 147 kişi daha artarak 613'e yükseldi. 
Ancak Sağlık Bakanlığı'na göre gerçek rakam bunun çok çok üstünde. 
Aşı olmayı reddeden aşırı dindarların doktora da başvurmamaları nedeniyle sağlıklı kayıt tutulamıyor. 
Kızamık salgını nedeniyle durumu ağırlaşan 26 kişi hastaneye kaldırıldı. 
Hastanelerin çocuk, yoğun bakım ve acil servis gibi ünitelerinde görevli personel, kızamık salgınına 
karşı aşılanmaya başlandı. 
Aile hekimlerine de, muayenehanelerine kızamıklı hasta kabul etmemeleri çağrısı yapılıyor. 
Aile hekimlerinin, kızamıklı hastaları evlerinede muayene emeleri isteniyor. 
Hollanda Kamu Sağlığı Kurumu, tatil sonrasında eylül ayı başından itibaren kızamık salgınında ciddi bir 
patlama yaşanacağını açıkladı. 
Sağlık Bakanlığı, "İncil kuşağı" dışındaki bölgelerin de risk altında olduğu uyarısnda bulunuyor. 
4 yeni eyalet de de kızamık vakaları görülmeye başlandı. 
Hükümetten aşı çağrıları 
Kızamık salgını görülen çocukların büyük bölümü ilkokul öğrencisi. 
Bunların yüzde 96'sı da aşı olmayan çocuklar. 



Salgının hızla artmasına karşın aşırı dindar kesim, çocuklarının aşı olmasına izin vermiyor. Hükumet, 
çaresiz. 
Hollanda Başbakanı Mark Rutte ve bakanların, "Aşı olmak, tanrı iradesine karşı gelmek değildir. Eğer 
herşey tanrı istediği için oluyorsa, aşının bulunması da tanrının bir isteğidir" çağrıları sürüyor. 
Ancak bu çağrılar dindar kesimi öfkelendiriyor. 
Rutte'nin halkı aşı konusunda ikna etmelerini istediği rahipler, Başbakan'a tepkili. 
Rahipler, "politikacılar tanrının isteğine karışamaz. Aşıya gelene kadar pekçok zararlı konuda niye 
insanları zorlayarak birşey yapmıyorsunuz?" diyor. 
Aşırı dindarları taban alan ve inancı gereği kadın üye kabul etmeyen Siyasi Reform Partisi (SGP) de 
hükumetin "aşı olun" çağrısını eleştiriyor. 
SGP, "insanların inançlarına saygı gösterin. Aşı çağrılarına son verin. Bırakın insanlar kendileri karar 
versin" görüşünü savunuyor. 
 
http://www.bbc.co.uk/turkce/haberler/2013/07/130726_hollanda_kizamik.shtml?ocid=socialflow_twitter_bbcturkce 
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Tam Gün'de son nokta 
Sağlık Bakanı Mehmet Müezzinoğlu, "tam gün" düzenlemesi ile ilgili, "Benim kanaatim, ekim ayının ilk 
on gününde kanun taslağımız Meclis'e gelecek. Tam güne ilişkin düzenlemenin son şeklini koymuş 
olacağız" dedi. 
AA | 20 AĞUSTOS 2013, 16:23 
SAĞLIKHABERİ YAZDIR 

 
 
Müezinoğlu, Yozgat Belediyesine ait Şahin Tepesi Sosyal Tesisleri'ndeki yemeğin ardından 
gazetecilerin sorularını yanıtladı. 
Bir soru üzerine tam gün düzenlemesine ilişkin gelinen süreci değerlendiren Müezzinoğlu, tam gün 
düzenlemesi için Meclis'in açılmasını beklediklerini belirterek, "İnşallah Meclis açılır açılmaz olacaktır. 
Benim kanaatim, ekim ayının ilk on gününde kanun taslağımız Meclis'e gelecek. Tam güne ilişkin 
düzenlemenin son şeklini koymuş olacağız" dedi. 
Bu konuda daha çok üniversitelerdeki öğretim üyelerinin sıkıntılarının bulunduğunu ifade eden 
Müezzinoğlu, şunları kaydetti: 
"Biz, üniversite hocalarımızın, normal fakültelerinde hastanelerindeki mesaileri bittikten sonra ilave 
mesai çalışmak isteyenler, yine hastanelerimizde, yani fakültelerindeki hastanelerinde sağlık hizmeti 
sunmalarının önünü açıyoruz. 



Burada, hasta kabulü yapabilecekler, hastalarını tedavi edebilecekler, mesaiden sonra akşamları 
olabilir, cumartesi ya da pazar günleri olabilir. Yani, 24 saatin 24'ünde de kendi üniversitesinde, kendi 
fakültesinde sağlık hizmeti sunumu yapabilir. Mesaiden sonraki mesaisinde ilave hastadan SUT 
fiyatlarına ölçekli bir şekilde ilave ücret alabilecek. İlave ücreti de fakülte ile paylaşarak, bir ilave 
maddi kazanım sağlamış olacak. Hem birikimlerini üniversitesindeki eğitimine, hasta hizmetlerine ve 
mesai sonraki hizmetlerine de sunmuş olacak." 
Müezzinoğlu, üniversite dışında özeli ve muayenehaneyi tercih eden hocalara da eğitim, üretim ve 
tecrübe anlamında ihtiyaç varsa üniversite yönetimlerine, bu hocalarla sözleşmeli şekilde istifade 
etmelerinin yolunu açacaklarını vurgulayarak, "Üniversite de kalıp da dışarıdaki vakıf 
üniversitelerimizin ve özel üniversitelerin, kurumların ihtiyacı olduğunda da üniversite hocalarımıza, 
yine üniversite izin vererek, sözleşme yaparak o hocalarımızın farklı kurumlarda hizmet vermelerinin 
önünü açmayı düşünüyoruz" şeklinde konuştu. 
"Meslek, nöbetsiz düşünülemez" 
Bir gazetecinin, "Aile hekimlerinin acil servislerde nöbet tutmasına ilişkin düzenlemeye, aile hekimleri 
karşı çıktı. Nasıl değerlendiriyorsunuz" sorusu üzerine Müezzinoğlu, düzenleme yapılmadığını ve 
yapılmasının konuşulduğunu söyledi. 
Müezzinoğlu, sağlık hizmetinin kesintisiz 24 saat olduğunun altını çizerek, şöyle devam etti: 
"Bunu konuşuyor ve değerlendiriyoruz. Şunu belirtmek gerekir ki, sağlık sunumu 24 saattir. 
Dolayısıyla, hiçbir hekimin nöbetten muaf tutulması veya bir hemşirenin nöbetsiz bir hemşirelik 
yapabilmesini doğru ve makul kabul etmek, bu mesleğe yapılan en büyük yanlış ve kötülüktür. 
Dolayısıyla, aile hekimlerimizin, nöbetsiz bir aile hekimliğini düşünmemelerini isterim. Çünkü, bu 
onların bir kollarını yok farz etmektir ya da bir ayaklarını şimdiden köreltmeleri demektir. O nedenle 
biz aile hekimlerinin bilgi birikimlerinin ve tecrübelerinin devam etmesi için mutlaka nöbet sistematiği 
içinde yer almalarını düşünüyoruz ve bunda da kararlıyız." 
Şu anda hastanelerde acile müracaat eden hastaların yaklaşık yüzde 70'inin normal hasta olduğunu 
vurgulayan Müzzinoğlu, şunları kaydetti: 
"Acil statüsüyle hastaneye giden normal hastalardır. Bu kişilerin, normalde aile hekimlerine müracaat 
etmesi gereken ve aile hekimlerinin çözebileceği hastalardır. O nedenle, yeşil alanlarda aile 
hekimlerinin nöbet tutma ve bilgi birikimlerini geliştirme anlamında düzenlemeleri yapmayı 
planlıyoruz. Önümüzdeki 10-15 gün içinde çalışmaları tamamladıktan sonra, aile hekimleri dernekleri 
ve federasyonlarıyla da görüşmüştük, şimdi de kendi iç değerlendirmemizi yapacağız. Hiçbir hekim ve 
hemşire, 'nöbetsiz bir meslek uygulayacağım' diyorsa, sağlık hizmetini düşünmemesi gerekir. Hizmet 
kesintisiz 24 saattir, bayram, hafta sonu tatili dinlemez. Mesleğimizin, özelliğidir bu, nöbetsiz 
düşünülemez." 
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Devlete sağlık kazığı 
Yozgat Eğitim ve Araştırma Hastanesi'nin astarı yüzünden pahalıya geliyor. 
 
İklim Öngel 



 

 
Cumhuriyet Ankara Büro - Sağlık Bakanı Mehmet Müezzinoğlu’nun bugün temelini atacağı 
Yozgat Eğitim ve AraştırmaHastanesi’nin astarı yüzünden pahalıya geliyor. Bakanlık 11 hastane 
yapabileceği maddi kaynağı tek hastaneye 25 yılda aktarmayı taahhüt ediyor. Yozgat’a hastane 
yapacak ve taşeronluk hizmeti verecek firma, en fazla 3 yıldamasraflarını geri kazanıyor, daha 
sonraki yıllarda kâra geçiyor. 
Türkiye’de “Kamu Özel Ortaklığı” modeli ile hastane olması planlanan 
Yozgat Eğitim ve Araştırma Hastanesi’nin temeli bugün TBMM Başkanı Cemil Çiçek, 
Başbakan Yardımcısı Bekir Bozdağ ve Sağlık Bakanı Mehmet Müezzinoğlu’nun 
katılımıyla gerçekleşecek. Yatırımı ve inşaatı Rönesans Holding tarafından yürütüleceği belirtilen 
hastanenin, 24ayda tamamlanarak 2015 yılı sonunda hizmete açılması hedefleniyor. 
Sağlık Bakanlığı, şirketin yapacağı hastane karşılığında şirkete 25 yıl boyunca her yıl 54 milyon 750 
bin TL kira ödeyecek. Kamu Özel Ortaklığı Daire Başkanlığı’nın verilerine göre kira bedelinin içinde 
“bina kullanım bedeli, bina ve arazi hizmetleri, olağanüstü bakım ve onarım hizmeti, 
ortak hizmetler, mefruşat hizmetleri, yer bahçe bakım hizmetleri ve diğer 
tıbbi destek hizmetleri” yer alacak. Bakanlık bu rakamlar karşılığında 25 yıllık sürenin 
sonunda şirkete toplam, 1 milyar 368 milyon 750 bin TL para ödemiş olacak. 
Kamu Özel Ortaklığı Daire Başkanlığı’nın ihale onay belgesinde ise “400 
yataklı eğitim araştırma hastanesinin tasarımı, inşaatı, tefrişatı, tıbbi ekipmanının temini ve 
tıbbi hizmet dışındaki hizmetlerin sağlanması” için toplam maliyet olarak 122 milyon 771 bin 
927 TL gösteriliyor. 
Hastanenin maliyeti ve bakanlığın ödeyeceği kira dikkate alındığında, bakanlık kamuyu toplam 1 
milyar 245 milyon 978 bin 73 TL zarara uğratmış oluyor. Rakamlara göre bakanlık ödeyeceği toplam 
kira parasına 11 hastane yaptırabiliyor. 
Sağlık Bakanlığı’ndan yapılan açıklamada ise rakamların farklı olması dikkat çekiyor. Toplam 
maliyetin 275 milyon olarak gösterildiği açıklamada, bakanlığın yıllık ödeyeceği kiradan söz 
edilmiyor. Kiranın yine aynı kalması durumunda, kamu 1 milyar 93 milyon 750 bin TL zarara 
uğrarken bakanlık 25 yılda ödeyeceği kira bedeline 5 hastane yaptırabiliyor. 
‘Yatırım 10 katına mal ediliyor’ 
Türk Tabipleri Birliği Genel Sekreteri Bayazıt İlhan, sağlık hizmetinin “yeni hastaneler yapılacak” 
bahanesiyle çökertildiğini kaydetti. Bakanlığın bu sistem ile kendi arazisinde kiracı olduğunu 
söyleyen İlhan, ilerleyen zamanlarda kamu sağlık hizmetinin tamamen tasfiye edileceğini, 
çalışanların güvencesiz çalışmasının önünün açılacağına dikkat çekti. İlhan, “Devlet hastaneleri 
satılıyor. Çok ucuza gelecek kamu yatırımları 10 katına mal ediliyor” diye konuştu. 
20 Ağustos 2013 
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Karabiga'da termik santrala -geçit yok- 
 

 
 
 
OLGU KUNDAKÇI 
Çanakkale'de Karabiga beldesine yapılması planlanan Kömürlü Termik Santral Projesi, idare 
mahkemesi tarafından durduruldu. Milli park alanlarının ve dünya mirası Kaz Dağları'nın bulunduğu 
bölgede ve Priapos Antik Kenti'nin koruma alanı içerisine yapılması planlanan projeye karşı 
demokratik kitle örgütleri ve Karabiga halkı uzun süredir mücadele veriyordu. Madra Dağı ve Kaz Dağı 
Belediyeler Birliği, TMMOB Ziraat Mühendisleri Odası Çanakkale Şubesi ve Biga Çevre Derneği, CENAL 
Enerji tarafından yapılması planlanan termik santral projesinin ÇED olumlu kararının iptali ve 
yürütmeyi durdurulması istemiyle dava açmıştı. Çanakkale İdare Mahkemesi, termik santral 
projesinin doğal yaşama, insan yaşamına ve genel olarak çevreye vereceği olumsuz etkileri 
vurgulayarak ÇED olumlu kararının hukuka ve kamu yararına uygun olmadığına karar verdi. 
'YAŞAMSAL ALANIMIZA TEHDİT' 
Mahkeme kararının Karabiga halkının yıllarıdır verdiği mücadelenin bir kazanımı olduğunu belirten 
Karabiga Çevre Platformu Sözcüsü Aslı Badem, kömürlü termik santral projesinin bölgeye vereceği 
zarara dikkat çekiyor. Badem, “Burada balıkçılık, hayvancılık ve çiftçilik yapılıyor. Bölgeye termik 
santral kurulduğu takdirde tarım arazileri kullanılmaz hale gelecek, deniz yaşamı ölecek. Termik 
santral projesi yerleşim yerinin 150 metre uzaklığında yer alıyor. Hâkim rüzgarımız poyraz, biz oradaki 
küle de, kömüre de, asit yağmurlarına da, bacadan çıkan gaza da Karabiga halkı olarak direkt maruz 
kalacağız. Evlerimiz projeyle dip dibe. Sağlık Koruma Bantı'nı devreye sokmaya kalktıklarında bizim 
evlerimiz istimlakla karşı karşıya kalır” diyor. 
KAÇAK İNŞAAT YAPILDI 
CENAL Enerji tarafından yapılması planlanan termik santralin inşaatının kaçak olduğu da ortaya 
çıkmıştı. Biga Asliye Hukuk Mahkemesi'ne açılan tespit davasında yapılan hafriyat ve kazı 



çalışmalarının ve bölgeye kurulan yerleşkenin ruhsatsız olduğu mahkeme tarafından tespit edilmişti. 
Hukuksuzluğa dikkat çeken dava Avukatı Hakan Evirgen, “Ana ÇED davasında gelen bilirkişi raporunda 
da açıkça yazdığı üzere, kurulması planlanan termik santral, Karabiga'daki doğal yaşamı ve insanların 
sağlığını olumsuz etkileyecektir. Bu karar bizim için bir başlangıç, mücadelemizi sürdüreceğiz” diye 
konuştu. 
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Bunun adı Karacaölüm! 
 

 
 
Bakan Eroğlu’nun ‘muhteşem’ dediği barajın sularında bir ayda 50 ton balık öldü… 
Isparta ve Burdur illeri sınırında bulunan Karacaören Barajı, Antalya’nın da gelecekteki içme suyu 
kaynağı olarak görülüyor. Ancak baraj gölünde bir süredir yaşanan balık ölümleri Karacaören’in alarm 
verdiğini gösteriyor. Yard. Doç. Dr. Erol Kesici, baraj gölünde yapılan ölçümlerde sudaki oksijen 
seviyesinin oldukça düşük, azot ve fosfor seviyesinin ise yüksek olduğunu belirterek, konuyla ilgili 
önlem alınmasını istedi. Geçtiğimiz Şubat ayında Antalya’yı ziyaret eden Bakan Eroğlu, “kısa zamanda 
Karacaören 2 Barajı'ndan muhteşem suyu getireceğiz” müjdesini vermişti. 
Karacaören nefessiz kalınca bir ayda 50 ton balık öldü 
Burdur’un Bucak ilçesine bağlı Elsazı köyünde Karacaören Baraj gölünde yaşanan balık ölümleri 
yörede tedirginliğe neden oldu. Son bir ay içerisinde yaklaşık 50 ton balığın öldüğü öne sürülürken, 
basın mensuplarının olayı haber vermesi üzerine bölgede incelemelerde bulunan Süleyman Demirel 
Üniversitesi (SDÜ) Eğirdir Su Ürünleri Fakültesi Öğretim Üyesi Yard. Doç. Dr. Erol Kesici, gölde yapılan 
su ölçümleri sonucunda oksijen seviyesinin oldukça düşük, sudaki azot ve fosfor seviyesinin ise çok 
fazla olduğunu belirterek, alınan dip çamuru ve balık örneklerinin analiz için Ege Üniversitesi’ne 
gönderildiğini kaydetti. 
İsrail ve Çin sazanı yerli türleri yok etti 
Karacaören Barajı gölünde 1980 ila 2005 yılları arasında sazan, yılanbalığı, eğrez, dere alası, sudak, 
sıraz, bıyıklı balık gibi türlerin bulunduğuna dikkat çeken Kesici, bu türlerin Aksu Çayı, Çandır Deresi ve 
Kovada Kanalı ile baraj gölüne geldiğini ancak yapılan balıklandırma çalışmalarıyla göle bırakılan İsrail 



ve Çin sazanı ile takoz balığının diğer türlerin yok olmasına neden olduğunu dile getirdi. Kesici, göldeki 
balık çiftliklerinde kullanılan yemlerin içerdiği kimyasalların da önemli bir kirlilik nedeni olduğuna 
işaret etti. 
Atık kanalına dönüşen derelerde hala önlem alınmıyor 
Isparta’daki deri sanayi ile Sav beldesinde bulunan mermer işletmelerinin atıklarının Sav Deresi’ne 
bırakıldığının altını çizen Kesici, “yıllardır rengi değişen ve adeta köpüren sularıyla dere özelliğini 
kaybeden Sav deresi, atık kanalına dönüşmüştür. Göle ulaşan bu tür derelerin atıklarının gölde 
oluşturduğu kimyasal kirlilik ve oksijen azalması sonucunda son beş yıl içerisinde barajda balık 
ölümleri meydana gelmektedir. Bir aydır derelerde-derelerin göle ulaştığı kesimlerde ‘takoz balıkları’ 
gibi kirli sulara direnç gösteren balıkların ölümlerinin görülmesi baraja akan dere ve çayların 
taşıdıkları kirli sularla ilgili hala arıtma önlemlerin alınmadığını göstermektedir” diye konuştu. 
Kirletilen suları tarımda kullanmak büyük yanlış 
Doğal kaynaklardan yararlanmanın önemine işaret eden Kesici, “tarım ve sanayi elbette çok 
önemlidir, fakat kirletilen suları tarımda ve diğer kullanımlarda tekrar değerlendirerek besin elde 
etmek çok büyük çelişki ve yanlıştır. Bu insan ve diğer canlıların yaşamında istenmeyen sonuçlar 
doğurabilir” dedi. 
Uyarılar dikkate alınmıyor 
Adeta ölüm kusan baraj gölünün sularının temizlenmesinin basit önlemlerle mümkün olduğunu ancak 
yıllardır dile getirdikleri gerçeklerin ilgililerce dikkate alınmadığını söyleyen Kesici, Antalya’nın içme 
suyu rezervi olarak görülen Karacaören’in sularının temizlenmeden kullanılmasının mümkün 
olmadığının altını çizdi. 
Kirletilen suların geri kazanımının çok zor ve pahalı bir işlem olduğunu söyleyen Kesici, “para her şey 
değildir. Asıl olan canlıların, gelecek nesillerin sağlığı ve yaşamıdır. Günümüz teknolojisinde doğanın 
can damarları olan dere ve çayların kirletilmesinin ilkelliktir” görüşünü savundu. 
Muhteşem su... 
Öte yandan geçtiğimiz Şubat ayında Antalya’yı ziyaret eden Orman ve Su İşleri Bakanı Veysel Eroğlu, 
kentin içme suyunun Karacaören’den temin edilmesini öngören projeyle ilgili protokolü imzalayarak, 
“kısa zamanda Karacaören 2 Barajı'ndan muhteşem suyu getireceğiz” ifadelerini kullanmıştı. DSİ 
tarafından geçtiğimiz günlerde ihalesi yapıldığı belirtilen Karacaören projesi ihalesinin, 136 milyon 
800 bin liralık teklif veren özel bir şirkete verildiği öğrenildi. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

GAZETELERİN SAĞLIK KÖŞSELERİNDEN SEÇMELER 
 

 
 

 
 
 



 
 

 
 
 



 
 
 

 

 
 
 
 



ARŞİVLERDEN SEÇMELER 
 

 
 
 
 
 
 
 
 


